
5545 1/2 78: Dagsorden 5546 

60. møde 

Onsdag den 1. februar 1978 kl. 10.00 

Dagsorden: 

1) Spørgsmål om fremme af  forespørgsel til 
boligministeren: 

Forespørgsel af Ove Jensen (FP) m. fl. 
(Forespørgsel nr. XIV). 

2) Forespørgsel til socialministeren: 
Forespørgsel af Yvonne Herløv Andersen 

(CD), Jørgen Junior (FP), Ebba Strange (SF), 
Tove Jørgensen (DKP), Inge Krogh (KrF), 
Alice Hedegaard (DR) og Tyroll (VS). 

(Forespørgsel nr. XII). 

3) Spørgsmål til ministrene. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Aksel Pedersen 

(V), Ivar Hansen (V), Svend Erik Hovmand 
(V), Brøndlund Nielsen (V) og Kristen Øster- 
gaard (V) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om styrkelse 
af  kommunernes selvbestemmelsesret over 
landsbyernes udvikling. 

(Beslutningsforslag nr. B 63). 

Skriftlig fremsættelse aff orslag: 

Aksel Pedersen (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om styrkelse 

af  kommunernes selvbestemmelsesret over 
landsbyernes udvikling. 

(Beslutningsforslag nr. B 63). 

Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 
ger, der ledsager beslutningsforslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til bo- 
ligministeren: 

Forespørgsel af  Ove Jensen (FP) m. fl. 
(Forespørgsel nr. XIV. Anmeldt 26/1 78). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Forespørgsel til socialministeren: 
Forespørgsel af  Yvonne Herløv Andersen 

(CD), Jørgen Junior (FP), Ebba Strange (SF), 
Tove Jørgensen (DKP), Inge Krogh (KrF), Ali- 
ce Hedegaard (DR) og Tyroll (VS): 

»Hvilke planer har ministeren for stan- 
dardkravene til den fremtidige behandling af 
åndssvage?« 

(Forespørgsel nr. XII. Anmeldt 13/1 78. 
Fremme af foresp. vedt. 18/1 78). 

Forhandling 

Yvonne Herløv Andersen (CD): 
Jeg vil ganske kort motivere, hvorfor de 

syv partier ønsker denne forespørgselsdebat. 
Det skal ses i den stadige og jævne forringel- 
se, der er sket inden for åndssvageforsorgens 
område. Det skal ses i det enkle faktum, at 
teori, skrivebordsfilosofi, og praksis ikke har 
kunnet følges ad, det vil sige, at de planer, 
der er lagt for åndssvageforsorgen med hen- 
syn til udslusning osv., ikke har kunnet følge 
den takt, man har ønsket, mens afgang af 
personale har måttet følge denne takt. 

Det skal ses i et meget stærkt ønske om, at 
målsætningen for åndssvageforsorgen fast- 
holdes og går med over i den nye lovgivning. 
Det skal ses i, at amterne er neutrale over for 
det serviceniveau, der er på de institutioner, 
de modtager. Det skal endelig også ses i, at 
den nye lov er rent administrativ og derfor 


